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Condol. El rector demana que consti en acta el condol de la comunitat pel traspàs de Joaquim 
Folch  Pérez,  professor  del  Departament  d’Enginyeria  Química  a  l’Escola  d’Enginyeria  de 
Terrassa. 

 

Sobre  la situació econòmica de  la UPC, el rector  informa els membres del Consell de Govern 
que  la  previsió  d’ingressos  vinculada  als  ajuts  a  la  recerca  procedents  del  Ministeri  de 
Economia  i Competitivitat no  s’ha complert. Explica que no només hi hagut un considerable 
retard en la  convocatòria de 2012 i que s’ha reduït l’overhead que ingressa la Universitat, sinó 
que, a més, s’han alterat considerablement els percentatges en què es distribueix  l’ajut  i s’ha 
passat de  rebre’ls en  tres anys a quatre. Alerta que aquesta  situació perjudica greument el 
finançament de la recerca universitària en general i de la UPC en particular.  

El rector anuncia que la UPC està negociant amb una nova entitat bancària una nova pòlissa de 
tresoreria  de  cinc  milions  d’euros,  que  substituiria  la  que  la  Universitat  mantenia  amb 
Catalunya Caixa. 

En  un  marc  institucional,  el  rector  informa  sobre  la  visita  d’una  delegació  de  la  UPC  al 
Parlament  Europeu  i  sobre  el  programa  de  reunions  desenvolupat  amb  responsables  de 
recerca d’aquesta  institució. Afirma que  l’objectiu ha estat conèixer a fons el futur Programa 
marc  d’R+D+I  Horizon  2020  de  la  Comissió  Europea  (CE),  amb  vista  que  la  UPC  s’hi  pugui 
presentar  en  les  millors  condicions  possibles.  En  aquest  sentit,  refereix  les  entrevistes 
realitzades  amb  el  delegat  de  la Generalitat  de  Catalunya  a  la Unió  Europea,  Joan  Prat;  el 
director  de  l’Espai  Europeu  de  Recerca  de  la  CE,  Octavi  Quintana;  el  director  general 
d’Educació  i Cultura de  la CE,  Jordi Curell; el director de Recerca  i  Innovació de  la CE, Angel 
Landabasso; el responsable de la unitat GÉANT i e‐Infraestructures de la CE (la xarxa de recerca 
d’alta  velocitat  finançada  per  la  UE),  Mario  Campolargo;  el  responsable  de  Projectes  del 
Consell Europeu de Recerca,  José  Labastida,  i  la parlamentària europea  i exprofessora de  la 
UPC Teresa Riera.  

El rector informa que durant la visita a les institucions comunitàries  va participar també en el 
debat titulat El paper dels professionals de  l’enginyeria en  la recerca  i  la  innovació. En aquest 
marc,  s’hi  van  presentar  la  UPC  i  els  projectes  europeus  en  què  participa  i  que  lidera.  
En aquest sentit, el rector es refereix a  la capacitat de captació de projectes europeus que  la 
UPC manté  i apunta que aproximadament de  les 1.500 sol∙licituds que s’han cursat a Europa, 
més d’un centenar tenen participació de  la UPC. Reconeix  l’esforç que ha de fer  la comunitat 
per mantenir aquest nivell d’activitat a l’hora de presentar propostes i fer‐ne el seguiment.  

El  rector  informa  així  mateix  que  ha  mantingut  una  entrevista  amb  representants  de 
l’Ajuntament de Vilanova i la Geltrú, amb l’alcadessa de la ciutat, Neus Lloveras, al capdavant 
de  la delegació. Explica que  l’alcaldessa  li va exposar  la candidatura de  la ciutat per acollir  la 
Facultat de Nàutica de Barcelona (FNB) posat cas que el centre hagi de canviar de seu. El rector 
explica que va informar els representants del consistori que la prioritat de la UPC és trobar un 



espai a la mateixa ciutat de Barcelona per l’arrelament de la Facultat a l’entorn del Port de la 
Ciutat Comtal.  

En  relació  amb  l’atenció mediàtica  dels  darrers  dies  sobre  un  hipotètic  trasllat  de  l’FNB,  el 
rector  refereix  com  s’ha  difós  el  document  aprovat  pel  Consell  de  Govern  relatiu  a  les 
propostes  sobre  l’estructura  organitzativa  de  la  UPC  i  recorda  que  la  frontera  entre  la 
comunicació  interna  i  externa  és  actualment molt  difusa. Assegura  que  la  seva  prioritat  ha 
estat difondre  la  informació de  la manera més clara possible a  l’opinió pública a  través dels 
mitjans de comunicació. 

El  rector  informa que  el dia  següent de  la  celebració del Consell de Govern  tindrà  lloc una 
reunió del Consell Interuniversitari de Catalunya en la qual participaran tant el director general 
d’Universitats com el mateix conseller per informar sobre la situació econòmica i les previsions 
pressupostàries de la Generalitat de Catalunya en matèria universitària. 

El rector informa igualment sobre  l’Assemblea General de l’Associació Catalana d’Universitats 
Públiques (ACUP) i afegeix que el rector de la UAB, Ferran Sancho, n’és ara el president. Relata 
que  l’ACUP ha fet una crida en defensa de  la universitat pública, de  la qual destaca que, per 
primer cop, rectors i presidents de consells socials han denunciat junts davant l’opinió pública 
que  el  sistema  universitari  públic  es  troba  en  una  situació  límit  i  que  no  pot  suportar més 
disminucions pressupostàries  sense  comprometre  seriosament  la  seva  funció de generació  i 
transmissió de coneixement al màxim nivell. 

Afegeix  que  durant  la  reunió  de  l’ACUP  s’ha  parlat  de  la  governança  universitària  i  que  es 
tracta de consensuar una postura sobre aquesta qüestió. Apunta que una coincidència total a 
reconèixer que l’autèntica autonomia universitària no es pot deslligar mai de l’autonomia en la 
gestió garantida pel pressupost. 

Respecte a la política universitària del Ministeri d’Educació, Cultura i Esport, el rector informa 
que no hi ha  informació nova  sobre  la Llei orgànica per a  la millora de  la qualitat educativa 
(LOMCE), que condiciona la universitat en tant que en regula l’accés. Alerta que la situació de 
paràlisi és total i manifesta la seva preocupació sobre aquest assumpte. 

El  rector  informa  que  finalment  s’ha  aprovat  el  títol  de  graduat  o  graduada  en  Ciències  i 
Tecnologies  de  l’Edificació    i  que  es  resol  així  la  problemàtica  relativa  a  aquests  titulats  i 
titulades. 

El  rector  informa  també  que  els  catedràtics  de  la  UPC Mateo  Valero  i  Xavier  Oliver  han 
aconseguit els Advanced Grants  , que  atorga el Consell Europeu de Recerca. El director del 
Barcelona  Supercomputing  Center  (BSC‐CNS)  i  l’investigador  del  Centre  Internacional  de 
Mètodes Numèrics en Enginyeria (CIMNE) són dos dels nou  investigadors de centres catalans 
que han aconseguit els prestigiosos ajuts.  

El  rector  informa  que  ha  tingut  lloc  la  primera  reunió  de  la  Comissió  Empresa‐Treball,  de 
l’Ajuntament  de  Barcelona  i  Barcelona,  Activa  que  tracta  de  desenvolupar  la  Mesura  27, 
Barcelona Creixement,  que té a veure amb l’impuls de les polítiques d’ocupació a Barcelona. 



 El rector informa sobre la seva participació com a conferenciant en una reunió organitzada pel 
Grup de Confiança BCN de  la Fundació  Internacional Olof Palme. En  la sessió va  impartir una 
conferència, titulada “La contribució de la UPC a l’emprenedoria i a la valorització”. 

També  refereix  la  seva presència en  l’acte que va  tenir  lloc a  la Facultat de Matemàtiques  i 
Estadística per atorgar  les acreditacions  corresponents als alumnes de batxillerat becats pel 
programa CIMs CELLEX 2012 i en el lliurament de la Medalla d’Or al Mèrit Científic a Pere Mir. 
La medalla  l’atorga  l’Ajuntament  de  Barcelona,  que  ha  reconegut  institucionalment  la  gran 
activitat de Pere Mir com a mecenes de la ciència en el nostre país. 

 

Premis i reconeixements 

Premi al Professional de l’Any 2012 del CETIB. Atorgat pel CETIB al professor Lluís Ferrero, del 
Dept. de Projectes d’Enginyeria. 

Advanced Grants del Consell Europeu de Recerca. Atorgats als investigadors Mateo Valero, del 
BSC, i Xavier Oliver, del CIMNE.  

 

Adhesions 

Adhesió al Compromís Ciutadà per la Sostenibilitat 2012‐2022, promogut per l’Ajuntament de 
Barcelona.  

Suport  a  la  candidatura  de  Federico Mayor  Zaragoza  al  XXV  Premi  Internacional  Catalunya 
2013.  

 

Informació sobre nomenaments  

Director general d’Indústria del Departament d’Empresa i Ocupació: Antoni Grau Costa 

Director general d’Energia, Mines i Seguretat Industrial: Pere Palacín Ferré 

Conseller delegat d’ACC1Ó: Joan Tarradellas Espuny 

Secretari de Territori i Mobilitat del Departament de Territori i Sostenibilitat: Ricard Font i Her. 

Director de l’INCASOL: Francesc Damià Calvet 

 

 


